
Respostes a la ciutadania de CiU al Ple de 18-09-2013 
 
Edi Rovira 
 
Tothom parla de transparència i els informes ens diuen, que a nivell de 
l’Administració local tan sols és un 47% 
Què fan Vds per millorar aquests informes? 
 
 
Perquè no comencem a millorar la transparència i pengem a la web 
municipal, tots els contractes públics però tots. Tot ciutadà d’aquest 
municipi té dret a sapigué. 
Què fan Vds respecte aquest tema? 
 
 

El senyor Comellas diu: 

“Bé, des de Convergència i Unió agraïm l’interés d’aquesta persona per 
fiscalitzar també la tasca de l’oposició, com fan també tots vostès aquí avui 
presents, donant a la comunitat part del seu temps en comptes de ser a casa 
amb els seus familiars veient la televisió, estudiant o esbargint-se, també en 
aquest sentit felicitacions a tots vostès. A mi m’agradaria subratllar algunes de 
les actuacions que hem demanat i entre tots –l’equip de govern i oposició– 
s’han impulsat per millorar la transparència. Segurament, falten coses, però 
amb l’ajuda de tots segurament que cada vegada arribarem més lluny. 

Gairebé, per ordre cronològic, subratllaríem, responent la pregunta d’aquest 
ciutadà, en primer terme la transmissió dels plens en directe. Això és una 
petició que vam fer d’entrada, i com vostès poden comprovar, doncs es duu a 
terme i ens felicitem per això. 

A nivell de grup municipal vam demanar també al començament de legislatura 
quelcom a què l’equip de govern va accedir, que va ser setmanalment fer-nos 
arribar la relació de despeses que aprovaven a les juntes de govern, que són 
uns documents que s’anomenen els ADOP, en el qual apareixen la relació de 
despeses que s’aprova cada divendres en junta de govern. Els asseguro que 
és un patracol, és un rotllo anant-s’ho revisant, sobretot si se t’acumulen unes 
quantes setmanes, però entenem que és una tasca de fiscalització que cal fer i 
que el govern municipal va accedir a fer, i en aquest sentit el vam impulsar tots. 

Subratllar també el tema, que precisament vam demanar a l’últim ple, que és la 
petició de transparència per als contractes menors, seguint l’exemple que em 
sembla que feien a Mataró, com vam suggerir, i que com he assenyalat abans 
el primer tinent d’alcalde va donar resposta a aquesta petició, i també com ha 
explicat ell, sembla que arribarà a bon port. També vam demanar, i també 
sembla que arribarà a bon port un escandall més detallat dels períodes de 
pagament de les factures, separant quines són a 30 dies i a 60, perquè en 
funció del contracte pot ser el cas. 



I també vam demanar a l’últim ple una imputació més acurada per centres de 
cost, aprofitant que s’ha canviat el programari comptable, i a part conèixer què 
ens costa a tots la llum, la força, el gas, etcètera, de cadascun dels 
equipaments municipals que tenim, en comptes de tenir-ho escandallat diguem-
ne per entitats, perquè hi ha entitats que comparteixen el mateix centre, i a 
vegades la distribució –el mateix edifici volem dir– imputar-ho a una o una altra 
és un criteri subjectiu o problemàtic, en canvi, agrupar-lo en un centre de cost 
pensem que potser és més transparent, i també per a tots vostès, els que 
tinguin interès, doncs més rellevant.  

Per tant, hem fet un petit reguitzell, un petit escandall de sis o cinc ítems que 
estan en marxa, agraïm la col·laboració de l’equip de govern, que des del 
primer moment sempre ha volgut col·laborar, i segurament si entre tots 
haguéssim suggerit aquestes millores abans, segurament haurien tingut a bé 
fer-les, però bé. Si seguim tots en aquesta direcció, segurament coneixerem 
tots millor els comptes de l’ajuntament i podrem fer suggeriments per a la seva 
millora. 

Gràcies.” 
 
 

El senyor Elegido diu: 

“Bé, el primer és un incís. Val, bé, el primer és un breu incís, no és com a 
pregunta. Bé, com que veig que encara hi ha –veig– discrepàncies en el públic, 
el que els hi suggeriria als grups municipals és una mica..., hi ha un poble a 
Granada que es diu Jun, que el que va fer el senyor alcalde –és un poble d’uns 
quatre mil i escaig habitants– és que l’ordre del dia dels plens municipals el fan 
els ciutadans. El poble es diu Jun, sap? És un poble que està a uns 10 o 8 
quilòmetres, i és un alcalde socialista. Si vol, tinc l’article del diari a casa, ja li 
entregaria. Saben de què estem parlant, oi senyora alcaldessa? Ja veig que..., 
ja els portaré l’article. Sap de què parlem, oi? Doncs seria molt positiu per a 
Esplugues, perquè la gent pugui, els que estem en aquest costat del saló, 
puguem, diguem, elaborar l’ordre del dia. 

Bé, les meves dues qüestions, era una adreçada a l’Enric Giner, i una altra 
cosa al grup de l’oposició. Val, al senyor Giner: Resulta que jo promoc una 
moció de millores en transport públic interurbà. Em sorprenia perquè avui al 
matí enraonant per veure qui era el regidor de Mobilitat, m’han passat fins a sis 
persones, perquè cap dels seus funcionaris per telèfon sabia qui era el regidor 
de Mobilitat. De centraleta en centraleta, amb Urbanisme, amb altre regidor, 
amb #, bé, era impossible. Al final necessitava esbrinar sobre això del metro, si 
es va aprovar alguna cosa de la línea 3. Vaig llegir a Internet alguna cosa, que 
Iniciativa tenia un projecte al programa electoral de la Isabel Puertas, vostè..., 
hi havia coses a Internet seves, i no aconseguia esbrinar quin assessor, no? 
Finalment he trobat una fotocòpia d’un article de El Pont, del desembre del 
2012, però estic mirant una mica la notícia, i bé, podríem dir que es va quedar 
potser una mica curta, o és que jo políticament soc una mica ambiciós, 
disculpin. És clar, aquí parlen, vostès, segons consta aquí, demanaven que es 
fessin les obres de zona universitària, demanaven també la construcció d’una 



parada al barri del Gall, hi un carril del bus VAO a l’autopista B-23. Això és 
bàsicament, no? 

Bé, hi ha altres coses, com seria en el seu genèric apostar per un metro 
ambiciós per a Barcelona, inspirar-nos en el metro de Madrid, un metro que 
arriba a 25 quilòmetres de la Puerta del Sol. La prolongació, per exemple, del 
Nit bus, de l’N-12, senyor regidor, un autobús que passa per aquí, pel pont, que 
acaba en Sant Feliu, em sembla que la prolongació jo li diria fins a Molins de 
Rei per exemple, i altres qüestions que bé, encara no he elaborat el document, 
no? 

Jo el que li proposaria al senyor regidor de Mobilitat, perquè amb algun altre 
alcalde socialista també ho vaig fer, perquè sé que és un senyor al qual li 
agrada molt, a aquest alcalde, això del Facebook i totes aquestes coses, el 
Twiter i això, jo el que li proposaria és fer una ronda de reunions per les 
associacions de veïns, o sigui, el barri del Gall, la Miranda, Can Vidalet, tot 
això, una mica per fer col·loqui amb les associacions de veïns, el veïnat, que 
proposin si els sembla bé i demés. Si es deixés a fer aquesta ronda de 
reunions, estigui tranquil que no va sol perquè jo l’acompanyo, i segurament hi 
ha algun regidor de l’oposició que també estarà d’acord en acompanyar-lo, 
segur. Oi que sí, que no tenen cap problema en acompanyar al senyor Giner, 
en anar a fer una ronda de reunions per a les Associacions de veïns? Val.  

Normalment, el que jo li proposaria, molt breu, molt breu abans d’acabar, el que 
jo li proposaria al senyor Giner quan tingui elaborat aquest document, seria, li 
proposaria una reunió conjunta, perquè abans d’iniciar un tràmit administratiu 
d’aquest tipus sempre ho sol·licito, una reunió conjunta, una mica com aquella 
que vam fer una vegada, però sense una idea preconcebuda, sap?, sense una 
idea sabent el que ja em diran, no?, un debat una mica d’això. 

Després, als grups municipals, aquí, en aquesta notícia diu que aquesta moció 
que es va aprovar al 2012, diu que hi van votar a favor el Partit Socialista i el 
Partit Popular, va votar en contra Convergència, i abstenció Iniciativa Verds i 
Esquerra Republicana. Bé, jo no entenc el resultat d’aquesta votació. Jo 
entenc, la meva interpretació és que això no es va portar a terme bé, no va 
haver unanimitat per qüestions x que jo no conec, i m’agradaria que els grups, 
una mica expliquessin això que va passar, i en tot cas m’agradaria una mica fer 
una síntesi de què proposarien els grups municipals per a la millora del 
transport públic, a part del metro, el Nit bus, tema tramvia, això, una mica per 
recollir les propostes, per tenir informació per elaborar un document que sigui 
unànime.  

Moltes gràcies.” 

 

El senyor Elegido diu: 

“El pleno municipal solicita prolongar la línea 3 de metro antes o al mismo 
tiempo que la línea T3 del Trambaix. El Pont, Esplugues, desembre del 2012.” 



La senyora Morera diu: 

“Perdona, eh? Bé, bon vespre. Nosaltres sí vam votar en contra, i vam votar en 
contra per una qüestió que en el seu moment ja vam explicar. Quan ens van 
venir a presentar aquí el pla com aniria, ens van assegurar que acabaríem 
tenint metro i acabaríem tenint tramvia. Aleshores, des de Convergència i Unió 
no vam considerar condicionar el tipus d’inversió, és a dir, vam dir el que..., 
Quan hi hagi diners el primer que es pugui fer que es faci, i per això vam votar 
que no, i continuaríem votant que no.  

Gràcies.” 

 


